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Verslag van de vergadering van gemeenteraad, gehouden op donderdag 5 november 2020             
in de raadszaal van het gemeentehuis.

Aanwezig:
F.L.J. van der Meijden , voorzitter 
A.P.H van der Aa    , lid 
R.A.G. van den Berkmortel    , lid  
H.M.M. van Bree     , lid  
A.M. Brouwers     , lid  
J.J.M. Brouwers     , lid  
W.G.M. van Dijk , lid
A.A.H.G. de Groot     , lid  
J.P.H. Gruijters     , lid  
M.J.T. van der Heijden     , lid  
J.B.J.A.M. Hendriks     , lid  
R.J.B. van Heugten , lid
N.R. Maas , lid
W.H.P.M. Maas , lid 
J.H. Strijbosch     , lid  
M.H.A. Tijssen     , lid  
N.A.J.M. Verhoeven-Otten    , lid  
J.C.M. Verschuren     , lid  
A.G. M. van de Wijdeven     , lid  
F.P.A.C. van Zeeland     , lid
M.L.M. van Heijnsbergen , griffier 
J.H.C.M. Briels     , wethouder  
G.T. Buter     , wethouder  
A.J.L. Meulensteen , wethouder 
M.C. Slaets-Sonneveldt    , wethouder  
J.W.M. van de Ven , gemeentesecretaris 

1. Opening en mededelingen en aanwijzing stemmingsvolgorde.
De voorzitter opent de vergadering. De heer Gruijters wordt door het lot aangewezen als het 
lid dat in voorkomende gevallen als eerste zijn stem zal uitbrengen.

2. Vaststelling agenda.
Er heeft zich één inspreker gemeld voor agendapunt 9 (vaststelling begroting): 
Mw. M. Driessens, directeur van bibliotheek de Lage Beemden.
De agenda wordt vastgesteld.

3. Vragenhalfuurtje.
Van het vragenhalfuurtje wordt geen gebruik gemaakt.

4. Vaststelling van de besluitenlijst van de openbare vergadering van 8 
oktober 2020.
De besluitenlijst en toezeggingenlijst worden conform het concept vastgesteld. 
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5. Ingekomen stukken.
De heer Maas vraagt naar aanleiding van het ingekomen verzoek van de heer Maas uit 
Mariahout waarom aan het ene bedrijf wel medewerking wordt verleend aan een sanering 
van de bedrijfsactiviteiten en aan het andere niet. Hier ligt een mooie gelegenheid om de wijk 
Hoge Suute uit te breiden. 
Wethouder Meulensteen hoopt dat de heer Maas meedoet aan de warme saneringsregeling. 
Het college heeft vanwege de tijdsdruk vooraf al kaders opgesteld ten aanzien van de 
mogelijkheden om medewerking te verlenen. De vraag van de heer Maas is beoordeeld. 
Aangegeven is wat de mogelijkheden zijn. Een ruimere vraag heeft het college nooit bereikt.   
Ook vanuit de raad was bij het college geen ander initiatief bekend. Alle ondernemers worden 
in deze gelijk behandeld. Het is belangrijk dat ondernemers als de heer Maas snel 
duidelijkheid krijgen en dat heeft hij van het college gekregen. 
De voorzitter schets nogmaals het proces over hoe onderwerpen op de agenda van de raad 
komen. Het is te allen tijde aan de raad om te bepalen of onderwerpen op de agenda komen 
en of beleidsregels aangepast moeten worden. 

6. Voorstel tot benoeming van een plaatsvervangend voorzitter van de 
commissie Sociaal Domein.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

7. Voorstel tot vaststelling van de Grondnota 2020.
De heer Maas geeft dat niet al zijn vragen duidelijk zijn beantwoord. Hij zou graag 
beschikken over een vergelijkend overzicht tussen 2019 en 2020.
De overige partijen geven aan dat het voorstel uitvoerig is besproken in de commissie en 
gaan akkoord met het voorstel.
Wethouder Buter geeft aan dat de grondnota iets andere van opzet is dan andere jaren. In de 
nota zijn de hoofdlijnen beschreven met een samenvatting van de exploitaties. Het betreft 
hier de relevante informatie ten aanzien van de voorliggende beslispunten. Die raadsleden 
die graag dieper in de materie willen duiken kunnen desgewenst contact opnemen met de 
behandelend ambtenaar. 

De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

8. Voorstel tot vaststelling van de 2e Tussenrapportage 2020.
De heer T. Brouwers stelt een aantal verhelderende vragen. Hij wijst op een aantal 
aanpassingen in de begroting die nu via deze tussenrapportage worden geaccordeerd. Dat 
vindt hij te mager. Onderwerpen die een behoorlijke financiële impact hebben behoren goed 
besproken te worden in commissie en raad. Hij pleit voor een goede actualisatie van de 
Laarbeekmethode om zo inwonerparticipatie te bevorderen. Ook dient de raad tijdig 
betrokken te worden bij belangrijke onderwerpen zoals ontwikkeling van de Heuvel in 
Lieshout.
De heer Van Bree zegt dat hij de tussenrapportage op hoofdlijnen heeft bekeken. Hij stelt 
vast dat veel zaken zijn te verklaren door situatie met corona. Dat neemt niet weg dat we  
wel terug moeten naar orde van de dag en zaken meer moeten bediscussiëren.
De heer J. Brouwers kondigt aan dat zijn partij bij de behandeling van de begroting een 
amendement zal indienen met betrekking tot het proces over de ontwikkeling van de Heuvel 
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in Lieshout. Hij pleit verder voor het naar voren halen van de opknapbeurt kruising 
Peeleindseweg omdat de uitvoering van de reconstructie N279 nog wel enige tijd kan gaan 
duren.
De heer Strijbosch heeft een aantal vragen die aan de orde komen bij de behandeling van de 
begroting. Met dit voorstel kan hij instemmen. 
De heer Van der Heijden kan eveneens akkoord gaan met het voorstel. Hij merkt wel op dat 
er snel duidelijkheid moet komen over de kaders voor het buitengebied, maar dat dat wel 
zorgvuldig moet gebeuren. 
De voorzitter merkt op dat de raad uiteindelijk het laatste woord heeft en daarbij gebruik kan 
maken van alle instrumenten die de raad daarbij ten dienste staan. Het college stelt alles in 
het werk om met inachtneming van de kaders die de raad heeft gesteld, de raad zo goed 
mogelijk te bedienen. Het presidium bepaalt uiteindelijk hoe onderwerpen behandeld worden.
Wethouder Buter geeft een korte toelichting op de status en het proces van de 
tussenrapportage. Een belangrijke oorzaak van een aantal constateringen is gelegen in het 
feit dat er gewerkt wordt met het nieuwe systeem Lias en daarnaast heeft ook de coronacrisis 
een behoorlijke impact gehad.  
Wethouder Meulensteen geeft aan dat het een bewuste keuze is geweest van het college om 
de onderwerpen visie buitengebied en invoering Omgevingswet bij verschillende 
portefeuillehouders onder te brengen omdat dit voor één wethouder niet te behappen is. 
Voorts geeft hij een toelichting op de wijze waarop het college invulling geeft aan de 
Laarbeekmethode. Daarbij wordt er aan de voorkant goed geïnvesteerd in het betrekken van 
inwoners bij plannen, zoals bijvoorbeeld voor de Heuvel in Lieshout en de Omgevingsvisie. Hij 
geeft een korte uitleg over hoe het proces voor deze projecten eruit ziet. De raad bepaalt 
uiteindelijk of de plannen goed zijn of dat die gewijzigd moeten worden. 
Wat de Omgevingsvisie betreft verwacht hij in januari terug te komen meer duidelijkheid te 
kunnen verschaffen. Het loskoppelen van de kruising N272 van het project N279 is zeer 
complex. De uiteindelijke uitvoering is afhankelijk van de rechterlijke uitspraak.

De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

9. Voorstel tot vaststelling van de Programmabegroting 2021.
Mevrouw Driessens spreekt in namens bibliotheek De Lage Beemden. Zij bepleit een 
heroverweging van de voorgenomen bezuiniging in de begroting op het werk van de 
bibliotheek. Zij beantwoordt vervolgens enkele verhelderende vragen vanuit de raad. 

De algemene beschouwingen over de begroting worden afgetrapt door de heer R. van 
Heugten van De Werkgroep. Vervolgens geven de heer Verschuren namens ABL, de heer 
Strijbosch namens de PvdA, de heer Van der Heijden namens het CDA en de heer Tijssen 
namens PNL hun beschouwingen over de begroting. De teksten van de beschouwingen zijn 
als bijlagen bij deze besluitenlijst gevoegd.
Tijdens de beschouwingen worden de volgende amendementen en moties ingediend. Deze 
amendementen en moties zijn als bijlage bij deze besluitenlijst gevoegd en maken hier 
integraal onderdeel vanuit.

De volgende amendementen worden ingediend:
1. De Werkgroep - Amendement inwerkingtreding verblijfsbelasting
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Besluit tot vaststelling van de Programmabegroting 2021 van de gemeente Laarbeek, 
inclusief verwerking van het daarin opgenomen dekkingsplan en beschikbaarstelling van 
voorgestelde (vervangings)kredieten, met dien verstande dat:
1. De toeristen-/verblijfsbelasting al vanaf 2022 wordt geheven. 
2. De post ‘belastingen overig’ in programma financiën en bedrijfsvoering (blz. 52 begroting 
2021) vanaf 2022 met K€ 50 te verhogen en de post ‘overige baten en lasten’ over de jaren 
2023 en 2024 met eenzelfde bedrag te verlagen.
3. Het College van B&W op te dragen daartoe uiterlijk medio 2021 aan de raad een 
verordening voor te leggen, die deze heffing mogelijk maakt.
2. PNL – Amendement Het Gulden Land
Besluit tot vaststelling van de Programmabegroting 2021 van de gemeente Laarbeek, 
inclusief verwerking van het daarin opgenomen dekkingsplan en beschikbaarstelling van 
voorgestelde (vervangings)kredieten, met dien verstande dat op pagina 39 van de begroting 
2021 de tekst met betrekking tot het Gulden Land als volgt wordt aangepast:

‘De visie voor ’t Gulden Land is in 2019 vastgesteld door de gemeenteraad. De 
gebiedsontwikkeling in ’t Gulden Land draagt sterk bij aan de positionering van Laarbeek als 
Waterpoort van de Peel. De planning van de uitvoering is afhankelijk van de zoektocht naar 
alternatieve financieringsmogelijkheden en het kunnen uitvoeren van deelprojecten binnen 
bestaande projecten. Het voornemen is om in 2021 twee deelprojecten in Laarbeek verder op 
te pakken in samenwerking met Waterschap Aa en Maas en gemeente Helmond: project 
natuur en recreatie in de kop van Aarle-Rixtel en project toegangspoorten en ontsluiting. 
De voorbereiding en uitvoering van deze en toekomstige projecten of deelprojecten vindt 
alleen dan plaats wanneer hiervoor externe financieringsbronnen zijn gevonden, zonder dat 
hiervoor -al dan niet bestaand- budget van de gemeente Laarbeek wordt ingezet. Dit tot aan 
een mogelijk toekomstig moment dat de gemeenteraad anders besluit.
3. ABL – Amendement Votering kredieten
Besluit tot vaststelling van de Programmabegroting 2021 van de gemeente Laarbeek, 
inclusief verwerking van het daarin opgenomen dekkingsplan en beschikbaarstelling van 
voorgestelde (vervangings)kredieten, met dien verstande dat:
In de programmabegroting 2021 staat op blz. 8 in de 2e alinea het volgende:
“Conform het ….. raad aangeboden.”

Dit te wijzigen in: 
Conform het….. afspraken voor. Voor de kredieten voor jaarschijf 2021 (en eventueel verder 
van toepassing), behorend bij rioleringsplan en wegen beheersplan, uitgebreid met 
* krediet “opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde Lieshout”
* herontwikkeling De Heuvel (Lieshout)
* uitvoering Peelmarketing
wordt voor de kredietvotering een afzonderlijk voorstel per plan aan de raad aangeboden.

De volgende moties worden ingediend:
1. CDA/PvdA – Motie gebruik subsidieregelingen
Verzoekt het college om:
• Een werkproces op te stellen als het gaat om het aanvragen van subsidie door de gemeente 
Laarbeek bij het ontwikkelen van projecten en beleid.
• Van de mogelijkheid gebruik te maken van “no cure no pay”-principe van 
subsidieadviesbureaus welke informatie bieden over subsidieregelingen, subsidiescans maken 
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voor projecten en helpen bij het aanvragen van subsidies bij provincie, Rijk, Europese Unie of 
nationale fondsen 
• Laarbeekse (sport)verenigingen te ondersteunen bij subsidieaanvragen door dit te 
faciliteren op de gemeentesite en tijdig te communiceren
2. CDA/PvdA – Motie onderzoek discriminatie in gemeente Laarbeek
Het college op te dragen:
• In gemeente Laarbeek door Tip Mooilaarbeek middels een enquête een vergelijkbaar 
onderzoek uit te voeren;
• Op basis van de bevindingen binnen een half jaar kenbaar te maken op welke manier de 
problematiek het beste kan worden aangepakt;
• De gemeenteraad hierover te informeren.
3. CDA - Motie inzicht resultaten toezicht en handhaving gemeente Laarbeek
Het college op te dragen:
• Inzichtelijk te maken in hoeverre de voorwaarden uit vergunningen worden nageleefd;
• Af te wegen of de personele inzet en middelen voldoende zijn om naleving van de 
voorwaarden te realiseren.
• Uiterlijk in maart 2021 de resultaten voor te leggen aan de raad waarbij deze kan afwegen 
of middelen middels de Kadernota 2021 moeten worden vrijgemaakt.
4. ABL - Motie herinrichting centrum Aarle-Rixtel
Roept het College op:
1. Bij de herinrichting van het kerkplein Aarle-Rixtel ook de aangelegen Dorpsstraat (tussen 
Kouwenberg en Heindertweg) te betrekken en deze dusdanig in te richten dat er een 
kwalitatief aantrekkelijk centrumgebied met meer verkeersveilige omstandigheden ontstaat. 
2. In de loop van 2021 met betrokken organisaties, bedrijven en omwonenden een integraal 
herinrichtingsplan te ontwikkelen en dat met een bijbehorende krediet-aanvraag aan de raad 
voor te leggen.
5. De Werkgroep/CDA/PvdA - Motie bezuiniging bibliotheekwerk
Roept het College op:
1. Er op toe te zien dat bibliotheek De Lage Beemden bij de invulling van de taakstellende 
bezuiniging niet overgaat tot een dusdanige beperking van de openingstijden van een of 
meer van de bestaande locaties, dat er in feite sprake is van een sluiting. 
2. De bibliotheek opdracht te geven om de activiteiten m.b.t. laaggeletterdheid en lees- en 
/of computervaardigheid en de resultaten daarvan inzichtelijk te maken, zodat de 
gemeenteraad hiervan kennis kan nemen
 

3. In het begrotingsjaar 2021 te onderzoeken of de bij de bibliotheek wegvallende 
aandachtsvelden c.q. taken m.b.t. het taalhuis bij andere instellingen in voldoende mate 
geborgd zijn.
4. Uiterlijk medio 2022 aan de raad te rapporteren op welke wijze aan deze motie uitvoering 
is gegeven, zodat op basis daarvan m.b.t. de voorgenomen bezuiniging zo nodig een 
heroverweging gemaakt kan worden. 
6. De Werkgroep - Motie realiseren ‘tiny houses’
Roept het College op:
Initiatieven tot realisering van soortgelijke complexen met tiny houses elders in Laarbeek te 
faciliteren.
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7. PvdA - Motie Zelfstandigen met schulden.
Verzoekt het college om
• Conform wet- en regelgeving zelfstandig ondernemers toegang te geven tot de 
gemeentelijke schuldhulpverlening en hier goed over te communiceren met zelfstandig 
ondernemers;
• Deze uitgangspunten te verwerken in relevante beleidsdocumenten.
8. ABL – Motie Kruising Donkse brug
Dragen het college op:
Te onderzoeken of een (eenvoudige) verkeersregelinstallatie op korte termijn kan worden 
geplaatst om tot een oplossing te komen voor een verkeersveilige kruising.
9. ABL – Motie  Kruising N615
Dragen het college op:
Te onderzoeken of een verkeersregelinstallatie op korte termijn  kan worden geplaatst om tot 
een oplossing te komen voor een verkeersveilige oversteek en kruising. Fondsen voor de 
realisatie kunnen gevonden worden in een bijdrage van de Provincie verkrijgen door het 
omgekeerd toepassen van de Wegvakkentheorie en/of het putten uit het reservefonds 
bovenwijkse voorzieningen vanwege diverse ontwikkelingen in Lieshout.
10. ABL – Motie Blauwe papiercontainer
dragen het college op:
Te onderzoeken of een blauwe papiercontainer Laarbeek breed ingevoerd kan worden, zodat 
dit nog meegenomen kan worden in de discussie over de afvalstoffenheffing in najaar 2020. 
Neem mee of een financiële prikkel gegeven kan worden aan onze inwoners om ze tegemoet 
te komen in de kosten voor de aanschaf van zo`n container. Identiek als tijdens het project 
met de regentonnen.
11. CDA - Motie bijstelling beschikbaar budget Voor- en Vroegschoolse Educatie
Verzoekt het college om:
• De voorgestelde vermindering van het budget voor VVE met € 75.000,- opgenomen te 
houden in de begroting;
• De peuterspeelzaal, de kinderopvang en de basisscholen opdracht te geven om de 
activiteiten en de resultaten ten aanzien van vermindering van onderwijsachterstand jaarlijks 
inzichtelijk te maken zodat de gemeenteraad hier kennis van kan nemen.
• Op basis van de resultaten de gemeenteraad in de begroting van 2022 te adviseren bij de 
vraag of het verminderen van het budget per 2023 gerechtvaardigd is of dat het beter is om 
het budget voor VVE in stand te houden.

De voorzitter schorst de vergadering. 
De voorzitter heropent de vergadering waarna de collegeleden achtereenvolgens ingaan op 
de beschouwingen en de gestelde vragen en ingediende moties en amendementen.

Wethouder Buter merkt op dat de het beleid van het college in het sociale domein zij 
vruchten begint af te werpen. Van belang is dat er een goede balans wordt gevonden tussen 
het voorzieningenpeil en de lasten die daar tegenover staan. Het al of niet doen van extra 
investeringen ten laste van de reserves is aan de raad. Wat de voorgestelde eerdere 
invoering van de verblijfsbelasting betreft, merkt zij op dat het college zorgvuldigheid wil 
betrachten naar de sector toe. Een eerdere invoering is mogelijk maar kan niet naast het 
reguliere werk worden uitgevoerd. Er zullen dan extra kosten gemaakt moeten worden voor 
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de inhuur van menskracht. Geraamd wordt dat hiervoor een halve fte nodig is. Voor wat de 
hoogte van de tarieven betreft wordt aansluiting gezocht bij de omliggende gemeenten. In 
het nieuwe minimabeleid dat voor het komende jaar op het programma staat wordt aandacht 
besteed aan verborgen armoede onder kinderen. De besparing op de zorgkosten zal voor een 
deel in een bestemmingsreserve worden geplaatst. Het presidium zou zich kunnen buigen 
over de wijze waarop een onderzoek naar de bezetting in de organisatie het beste kan 
plaatsvinden. Wat de motie van ABL over de votering van kredieten betreft merkt zij op dat 
alleen het krediet “opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde Lieshout” hiervoor in aanmerking 
komt. De twee andere genoemde onderwerpen zijn technisch gezien geen kredieten. Ten 
aanzien van de motie over schuldhulpverlening aan zelfstandigen geeft zij aan dat dit 
technisch ingewikkeld is. Zij wijst op enkele andere mogelijkheden die beschikbaar zijn voor 
deze doelgroep. Zij is wel bereid de intentie van de motie mee te nemen in het minimabeleid. 
De motie van het CDA over de subsidieregelingen wordt door haar ontraden. Organisaties zijn 
over het algemeen goed op de hoogte van de beschikbare mogelijkheden en worden hierin 
gesteund via hun koepelorganisaties. Bemoeienis van de gemeente kost ook ambtelijke inzet. 
Wat de voorgenomen besparing op de bibliotheek betreft merkt zij op dat dit voorkomt uit de 
gehouden evaluatie maar dat deze voorgenomen besparing pas vanaf 2023 ingaat. Het 
college wil op een zorgvuldige wijze, samen met de bibliotheek, bekijken of, waar en in 
hoeverre besparingen mogelijk zijn. In het voorjaar van 2022 hoopt het college hier 
duidelijkheid over te hebben. Daarna is de raad aan zet. De motie hierover wordt door het 
college overgenomen. 

Wethouder Briels ziet de groei van de zorgkosten afvlakken. De budgetten van het rijk 
schieten nog steeds te kort. Het college rekent zich dan ook nog niet rijk. Getracht wordt een 
goede balans te vinden tussen goede en betaalbare zorg. De verduurzaming van het 
gemeentelijk vastgoed ligt op koers. Volgend jaar komt het college met een plan van aanpak 
en een voorstel voor de benodigde extra investeringen. Het college hecht veel waarde aan 
participatie van inwoners bij het beleid. De meevallers in de zorgkosten komen zeker ook 
voor een belangrijk deel voort uit het gevoerde beleid aan de voorkant. Deze lijn wordt 
doorgezet. De RES is op dit moment nog een papieren werkelijkheid. Het is lastig om mensen 
uit te dagen en mee te denken maar daar wordt wel actief aan gewerkt. 
De motie over de herinrichting van het centrum van Aarle-Rixtel wordt door het college 
overgenomen. De motie van ABL over een verkeerlichtinstallatie bij de Donkse brug wordt 
door hem ontraden. De verkeerlichtinstallatie is destijds bewust weggehaald. Terugplaatsing 
zal tussen de drie en vier ton kosten terwijl het maar zeer de vraag is of dit de 
verkeersveiligheid ten goede komt. Invoering van een blauwe papiercontainer zou Laarbeek 
breed moeten gebeuren. Dat is wel een forse investering van zo’n twee ton. Als het op 
vrijwillige basis gebeurd lopen er nog twee verschillende ophaalsystemen langs elkaar. Ook 
deze motie wordt door hem ontraden omdat de kosten niet opwegen tegen de opbrengsten. 
Wat de motie over de bijstelling van het beschikbare budget Voor- en Vroegschoolse Educatie 
betreft geeft hij aan dat het lastig is om de resultaten ten aanzien van vermindering van 
onderwijsachterstand inzichtelijk te maken.  – staan voor deze bezuiniging – zegt toe

Het amendement van de fractie PNL wordt door hem ontraden. In het Gulden Land wordt 
samengewerkt met Helmond en het waterschap. Met name het waterschap investeert fors.  
Er zijn subsidies beschikbaar maar daar zijn wel plannen voor nodig. Het opstellen van die 
plannen wordt bekostigd uit bestaande middelen. Hij verwacht minimaal 50 % subsidie te 
kunnen krijgen. 
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Wethouder Slaets geeft aan dat het college aandacht heeft voor de bestrijding van 
eenzaamheid. Daar worden ook diverse externe partijen zoals de KBO en verenigingen bij 
betrokken. De huiskamerprojecten in de verschillende dorpshuizen zijn voor zowel jongeren 
als ouderen bedoeld. Het belang van vrijwilligers is groot en wordt erkend. Het beleid is erop 
gericht om de natuur in alle kernen te versterken. Op dit moment gebeurt dat in Mariahout 
maar als zich elders kansen voordoen spelen we daar op in. Het creëren van mini bosjes 
wordt zo mogelijk meegenomen in de plannen. 

Wethouder Meulensteen is geen voorstander van het betrekken van de kiosk en de 
parkeervoorzieningen bij de herontwikkeling van de Heuvel in Lieshout tot één project. Het 
zou daarmee te groot worden waardoor het nagenoeg onmogelijk wordt om te realiseren.  
Wat de kiosk betreft zal hij overleg voeren met de omwonenden. Naar aanleiding van het 
amendement van ABL ten aanzien van het krediet “opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde 
Lieshout”, merkt hij op dat het college hiermee terug komt bij de raad als het plan concreet 
is. Het college is bereid medewerking te verlenen aan initiatieven voor de bouw van tiny 
houses, zolang dat niet op grond van de gemeente gebeurt. Hij ondersteunt daarmee de 
motie van De Werkgroep. De discussie over verschillende woonvormen kan wat hem betreft 
weer opgepakt worden. Wat de motie van ABL betreft over de kruising N615 merkt hij op dat 
de gemeente afhankelijk is van de provincie. Hij ondersteunt de motie en zal het voorstel 
bespreken met de provincie. Wat de ontwikkeling van bouwprojecten betreft probeert het 
college deze zoveel mogelijk te stimuleren maar vaak blijkt de geldende parkeernorm een 
lastige hobbel om te nemen. Waar mogelijk verleent het college medewerking.
Voor de uitvoering van de werkzaamheden aan de N279 is het wachten op de uitspraak van 
de Raad van State. Hij heeft al wel de suggestie gedaan om te starten met de kunstwerken in 
dit traject. Die staan namelijk niet ter discussie. Naar aanleiding van het amendement van 
ABL ten aanzien van de herontwikkeling van de Heuvel in Lieshout merkt hij op dat het 
college niet naar de raad hoeft voor een krediet als de bijdrage van de gemeente binnen de 
1,2 miljoen blijft. Het herontwikkelingsplan zelf wordt uiteraard wel aan de raad voorgelegd.  
Wat de uitvoering Peelmarketing betreft merkt hij op dat wanneer er geen goed plan is er ook  
geen middelen zijn. Het college komt er dan uiteraard mee terug bij de raad.

De burgemeester geeft aan dat de bestrijding van ondermijning continu aandacht vraagt. Hij 
is tevreden met hoe de aanpak op dit moment in Laarbeek verloopt. Aan het eind van het 
jaar zal hij de stand van zaken toelichten aan de raad. Voor de bestrijding van overlast door 
vuurwerk zullen lokaal meer boa’s worden ingezet. De burgemeesters krijgen meer 
bevoegdheden met de nieuwe coronawet. Ook de democratische legitimiteit wordt daarin 
beter geregeld. Het benodigde aantal wijkagenten is bijna op peil. In de handhaving van 
openbare orde en veiligheid wordt ook veel gebruik gemaakt van boa’s. Hij is blij met de 
motie van het CDA over inzicht in de resultaten van toezicht en handhaving. Hij wil dat graag 
inzichtelijk maken. Dat lukt allen niet voor mei 2021. Hij merkt op dat er van de boa’s veel 
gevraagd wordt in deze tijd van corona. 
De heer Gruijters is het daarmee eens en stelt voor om de boa’s, net als de medewerkers van 
de politie, ook een eenmalige bonus van netto € 300,- te geven, als blijk van waardering voor 
hun inzet.  
De burgemeester vindt dat een goed idee en zal het college voorstellen om dat voorstel over 
te nemen. Verder geeft hij aan dat hij tevreden is over de samenwerking met de politie. De 
casussen worden wel steeds ingewikkelder en kosten ook steeds meer geld. 
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Ten aanzien van de motie om een onderzoek in te stellen naar discriminatie vraagt hij zich af 
wat het doel daarvan is. Net als in Asten zal er hier ook ongetwijfeld sprake zijn van 
discriminatie. Wat voegt een onderzoek dan toe. 
De heer Van der Heijden geeft aan dat een onderzoek meer bewustwording kan creëren. 
De burgemeester geeft aan dat het college hier al aandacht voor heeft en anticipeert indien 
nodig. Het gaat hier om een maatschappelijk debat waarin de leden van het college in 
voorkomende gevallen een standpunt innemen. Hij verwacht dit ook van de raadsleden. 

Mevrouw Driessens van bibliotheek de Lage Beemden reageert op de reactie van wethouder 
Buter. Zij merkt op dat de andere gemeenten wel eerder hebben bezuinigd, maar niet in de 
afgelopen 6 jaar. Zij hebben in 2018 hun subsidie verhoogd. Het beleidsplan van de 
bibliotheek is steeds de basis geweest voor de toekenning van subsidie. Zij is blij met de 
ingediende motie. Dat geeft tijd en ruimte voor overleg en om een goed plan te maken.

De voorzitter schorst opnieuw kort de vergadering.
De voorzitter heropent de vergadering.

De heer Van Heugten is ervan overtuigd dat het college de oproep in de motie over tiny 
houses serieus neemt en overneemt. Hij trekt de motie daarom in.
De motie van ABL over de kruising bij de Donkse brug vindt hij overbodig. Er is al eerder  
onderzoek gedaan. De meeste ongevallen vinden bovendien plaats op de Bosscheweg en niet 
op de kruising. Zijn fractie zal de motie dan ook niet steunen. De motie over de kruising 
N615 vindt hij geen goed idee. Het kost veel geld terwijl nut en noodzaak niet zijn 
aangetoond. Een VRI is niet dé oplossing. Bovendien is de provincie hier bevoegd. 
Mevrouw Verhoeven merkt op dat onder punt 4 van de motie over de bibliotheek de datum 
wordt aangepast. 
De heer Gruijters vindt het logisch dat de invoering van een verblijfbelasting goed wordt  
voorbereid. De extra capaciteit die dat vraagt is het jaar daarop echter ook nodig. Als we 
eerder starten worden er ook eerder opbrengsten gegenereerd. De administratieve 
verwerking vindt voor een belangrijk deel bij de BSOB plaats. Hij handhaaft daarom het 
amendement. Het college neemt de motie over de herinrichting van het centrum van Aarle-
Rixtel zodat die kan worden ingetrokken. De motie over schuldhulpverlening aan 
zelfstandigen is moeilijk uit te voeren en wordt daarom door zijn fractie niet gesteund.
De heer Van Bree is het niet eens met het amendement van PNL over het Gulden Land. 
Volgens hem kan hier met een kleine investering vee worden binnengehaald. Hij is het eens 
met het amendement van ABL wat betreft de onderdelen Parkeren Lieshout en de Heuvel 
Lieshout. Het onderdeel Peelmarketing kan hij niet plaatsen. Hij stelt voor dat eruit te halen. 
De motie van het CDA over subsidies vindt hij overbodig omdat hier al voldoende aandacht 
voor is. De motie over een onderzoek naar discriminatie vindt hij een stap te ver. Hij pleit 
voor goede communicatie over hoe ga je met elkaar omgaat. Ten aanzien van de motie van 
het CDA over inzicht in de handhavingscapaciteit merkt hij op dat het zaak is om in de visie  
buitengebied een goede prioritering aan te brengen. De toezegging van de portefeuillehouder 
is wat hem betreft voldoende zodat hij de motie niet zal steunen. De discussie over de 
invoering van een blauwe papiercontainer dient wat hem betreft gevoerd te worden bij de 
discussie over het afvalbeleid. Tot slot merkt hij ten aanzien van de motie van het CDA over 
bijstelling beschikbaar budget Voor- en Vroegschoolse Educatie op, dat hij het belang hiervan 
erkent, maar dat de toezegging van de portefeuillehouder over de uitvoering voor hem 
voldoende is.
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De heer Verschuren zal in het presidium voorstellen om de onderwerpen formatie ambtelijke 
organisatie en transformatie woningbouw te agenderen. De motie over de blauwe 
papiercontainer houdt hij aan voor de komende discussie over het afvalbeleid. De motie over 
de kruising N615 wordt ingetrokken omdat de wethouder de geconstateerde situatie onder de 
aandacht brengt. De situatie op de kruising Donkse brug wordt nog steeds als een groot 
probleem beschouwd. In afwachting van een overweging van de verschillende 
oplossingsmogelijkheden houdt hij de motie aan. De motie van CDA/PvdA over subsidies 
wordt niet gesteund omdat hij onvoldoende overtuigd is van de noodzaak. Hierin wordt het 
advies van de portefeuillehouder gevolgd. De motie over een onderzoek naar discriminatie 
wordt wel gesteund. Het is belangrijk om een maatschappelijk debat op gang te brengen. 
Ten aanzien van de motie tiny houses adviseert hij om het bestaande initiatief in Aarle-Rixtel 
goed te evalueren. De intentie van de motie over schuldhulpverlening aan zelfstandigen 
wordt gesteund door de portefeuillehouder. Het lijkt hem daarom verstandig om de motie 
terug te nemen. De motie van het CDA over bijstelling beschikbaar budget Voor- en 
Vroegschoolse Educatie steunt hij niet. Hij heeft er vertrouwen in dat dit voldoende aandacht 
heeft van de portefeuillehouder. Het amendement van de Werkgroep over de invoering van 
een verblijfsbelasting steunt hij niet omdat de kosten waarschijnlijk niet opwegen tegen de 
baten en het onnodig extra druk met zich meebrengt voor de desbetreffende ondernemers. 
Ook het amendement van PNL over het Gulden Land wordt niet gesteund. De plannen die 
gemaakt worden, worden bekostigd uit het reguliere budget. Hij wil dit een kans geven maar 
zal de ontwikkeling wel kritisch blijven volgen. 
De heer Strijbosch sluit zich aan bij het standpunt van de heer Verschuren ten aanzien van 
de amendementen van De Werkgroep en PNL en zal deze daarom niet steunen.
De motie over een onderzoek naar discriminatie trekt hij in. Ten aanzien van de motie over 
de bibliotheek wacht hij het antwoord van de portefeuillehouder af. Nu de intentie van zijn 
motie over schuldhulpverlening aan zelfstandigen wordt meegenomen in het minimabeleid 
trekt hij deze motie in. De motie van het CDA over bijstelling beschikbaar budget Voor- en 
Vroegschoolse Educatie steunt hij niet.
De heer Van der Heijden steunt het amendement van De Werkgroep over de invoering van 
een verblijfsbelasting. Het doel dat hij voor ogen had met de motie over een onderzoek naar 
discriminatie was bewustwording. Dat is bereikt, er is aandacht voor volgens de 
portefeuillehouder Hij trekt de motie daarom in.
De motie inzicht resultaten toezicht en handhaving gemeente Laarbeek is overgenomen en 
neemt hij daarom terug. Hij ziet geen nut en noodzaak voor een discussie over de invoering 
van een blauwe papiercontainer. Wat zijn motie over bijstelling beschikbaar budget Voor- en 
Vroegschoolse Educatie betreft is hij niet overtuigd van het antwoord van de 
portefeuillehouder. De problematiek  is wel degelijk aanwezig. Hij houdt de motie daarom in 
stand. 
De heer Van der Aa steunt het amendement van PNL over het Gulden Land niet. Het gaat 
hier om cofinanciering. De voorstellen die hieruit voortvloeien, dienen wel goed onderbouwd 
te worden. Hij pleit nogmaals voor steun aan de motie van zijn partij en de PvdA over het 
gebruik van subsidieregelingen. Naar zijn mening bestaat het risico dat er subsidies gemist 
worden als er geen goed werkproces is opgesteld. De inschakeling van adviesbureaus op no 
cure no pay basis kost bovendien geen geld. Verenigingen moeten de weg gewezen worden. 
Hij houdt de motie dan ook overeind. Wat de motie kruising Donkse brug betreft wil hij de 
maatregelen in het kader van de aanpak van de N279 afwachten. De motie kruising N615 
leidt tot nadelige effecten en wordt dan ook niet gesteund.
De heer Tijssen is van mening dat de motie van CDA/PvdA over het gebruik van 
subsidieregelingen weinig zin heeft. Hij steunt de mening van de portefeuillehouder hierin.
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De motie over een onderzoek naar discriminatie is onnodig en wordt ook niet gesteund. Ook 
de motie over de bibliotheek wordt niet gesteund. Dat kost de gemeente anders € 40.000,- 
extra. Dit tijdelijke bedrag komt nu van het rijk en wordt door de gemeente alleen maar 
doorgegeven. De motie over de kruising N615 wordt niet gesteund, een rotonde zou een 
betere oplossing zijn. Wat de motie van het CDA betreft over bijstelling beschikbaar budget 
Voor- en Vroegschoolse Educatie wacht hij de aanpak van het college af. Hij steunt de motie 
daarom niet. Ook het amendement van De werkgroep over de invoering van een 
verblijfsbelasting steunt hij niet omdat dit extra geld kost en omdat de ondernemers hierdoor 
worden getroffen. Het amendement van ABL over de votering van kredieten wordt wel 
gesteund. Tot slot geeft hij nog een toelichting op het amendement van zijn partij over het 
Gulden Land. Het gaat wat hem betreft niet om de € 20.000,- voor de ontwikkeling van de 
plannen, maar om de vervolgkosten die hieruit voortkomen. Zijn partij wil hier geen extra 
financiële middelen in steken, ook al is er sprake van cofinanciering. Cofinanciering kan ook 
op andere wijze plaatsvinden, bijvoorbeeld via ambtelijke inzet. Hij handhaaft zijn 
amendement. 

Wethouder Buter merkt ten aanzien van het amendement van de Werkgroep op dat de 
invoering van de verblijfsbelasting geleidelijk aan ingepast kan worden in het reguliere werk. 
Een snellere invoering is alleen mogelijk wanneer hiervoor extra personeel wordt ingehuurd 
en er dus extra kosten moeten worden gemaakt. Wat het amendement van ABL betreft over 
de votering van kredieten is er een technisch probleem. Met betrekking tot het krediet 
“opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde Lieshout parkeeroplossing” is dat mogelijk. De twee 
andere onderwerpen in het amendement zijn echter geen kredieten. Zij zegt toe dat het 
college met beide onderwerpen wel langs andere weg terugkomt bij de raad. 
Het probleem dat geschetst wordt in de motie van het CDA en PvdA betreft over de 
subsidieregelingen herkent zij niet. Zij ontraadt de motie omdat hier veel ambtelijke 
capaciteit mee gemoeid is. 
De heer Van der Aa geeft aan dat het alleen de bedoeling is om verenigingen te faciliteren 
door het plaatsen van links e.d. Hij trekt de motie in maar zal de vinger aan de pols houden. 
Wethouder Buter merkt naar aanleiding van de motie over de bibliotheek op dat het 
genoemde bedrag van € 40.000,- geld uit gemeentebegroting betreft. Zij is bereid te kijken 
of het naar voren halen van de datum onder punt 4 van de motie haalbaar is. Zij wil snel in 
overleg met de bibliotheek en zal de raad op de hoogte houden. Zij kan zich vinden in de 
intentie van de motie.
Wethouder Briels merkt naar aanleiding van de motie van het CDA over bijstelling 
beschikbaar budget Voor- en Vroegschoolse Educatie op dat het huidige budget niet is 
opgemaakt. Hij is van mening dat de voorgestelde afschaling van het bedrag mogelijk is.  
Ten aanzien van het amendement van PNL over het Gulden Land wijst hij erop dat hier een 
mooie kans ligt voor Aarle-Rixtel. Het college beschouwt het als een uitdaging om binnen de 
bestaande begroting de benodigde middelen te vinden. Ook de voorziening kwaliteit 
buitengebied kan hiervoor ingezet worden. De ruime mogelijkheden voor cofinanciering 
kunnen veel rendement opleveren. 
In relatie tot het amendement van ABL over de votering van kredieten en de reactie van de 
portefeuillehouder daarop, wijst de heer T. Brouwers erop dat er in het raadsbesluit van 27 
augustus 2020 over de samenwerkingsovereenkomst met Ruimte voor Ruimte geen bedrag 
van 1,2 miljoen genoemd wordt als gemaximeerd bedrag voor de Heuvel in Lieshout. 
De voorzitter schorst vervolgens de vergadering. 
De voorzitter heropent de vergadering. 
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Wethouder Meulensteen geeft kort een toelichting op het raadsbesluit met betrekking tot de 
samenwerkingsovereenkomst met de stichting Ruimte voor Ruimte. Hier wordt inderdaad 
geen bedrag in genoemd. Hij zegt toe dat het college terugkomt bij de raad als de besteding 
van het beoogde bedrag van 1,2 miljoen voor de Heuvel in Lieshout aan de orde komt.
De burgemeester informeert vervolgens bij de partijen naar de stand van zaken ten aanzien 
van de  amendementen en moties die nog ter behandeling voorliggen. 
De heer Gruijters geeft aan dat hij het amendement over de invoering van de 
verblijfsbelasting overeind houdt. 
De heer Tijssen is bereid om het amendement over het Gulden Land in te trekken als het  
college toezegt dat er sprake is van minimaal 50 % cofinanciering en dat alle 
vervolgprojecten voor akkoord aan de raad worden voorgelegd. 
Wethouder Briels zegt dit toe. 
De heer Tijssen trekt daarop het amendement in.
De heer Verschuren past het amendement van zijn partij over de votering van kredieten aan 
door de onderdelen over peelmarketing en de Heuvel Lieshout eruit te halen. Alleen het 
onderdeel krediet “opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde Lieshout blijft staan.
De heer Van der Heijden trekt de motie over bijstelling beschikbaar budget Voor- en 
Vroegschoolse Educatie in. Hij verwacht dat de portefeuillehouder aandacht heeft voor de 
alertheid van de kinderopvang op afwijkend gedrag zodat er tijdig kan worden ingegrepen. 
Mevrouw Verhoeven is tevreden met de toezeggingen van de portefeuillehouder ten aanzien 
van de voorgenomen bezuiniging op het werk van de bibliotheek. Zij kijkt uit naar de 
resultaten van de evaluaties en de keuzes die naar aanleiding daarvan voorgelegd worden.

De voorzitter brengt vervolgens het amendement De Werkgroep over de invoering van een 
Voor het voorstel stemmen de fracties van De Werkgroep en het CDA. Tegen het voorstel 
stemmen de fracties van PNL, ABL en de PvdA. 
De voorzitter stelt vast dat het amendement met 6 stemmen voor en 13 stemmen tegen is 
verworpen. 
Vervolgens brengt de voorzitter het amendement van ABL over de votering van kredieten in 
stemming. Het aangepaste amendement luidt als volgt: 
Besluit tot vaststelling van de Programmabegroting 2021 van de gemeente Laarbeek, 
inclusief verwerking van het daarin opgenomen dekkingsplan en beschikbaarstelling van 
voorgestelde (vervangings)kredieten, met dien verstande dat:
In de programmabegroting 2021 staat op blz. 8 in de 2e alinea het volgende:
“Conform het ….. raad aangeboden.”

Dit te wijzigen in: 
Conform het….. afspraken voor. Voor de kredieten voor jaarschijf 2021 (en eventueel verder 
van toepassing), behorend bij rioleringsplan en wegen beheersplan, uitgebreid met 
* krediet “opheffen parkeerknelpunten Zuidzijde Lieshout”
wordt voor de kredietvotering een afzonderlijk voorstel per plan aan de raad aangeboden.
Alle fracties stemmen unaniem voor het amendement. De voorzitter stelt vast dat het 
amendement met 19 stemmen voor is aangenomen. 
Vervolgens brengt de voorzitter het geamendeerde voorstel tot vaststelling van 
programmabegroting 2021 in stemming.
De heer Tijssen geeft in een stemverklaring aan dat zijn partij zich oprecht zorgen maakt 
over de houdbaarheid van de gemeentelijke financiën in de komende jaren. Op dit moment 
kunnen zij alleen maar vertrouwen op de cijfers zoals die door het college zijn gepresenteerd 
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en geven zij het voorstel van het college het voordeel van de twijfel. Zij stemmen daarom 
voor het voorstel. 
Alle fracties stemmen vervolgens unaniem voor het geamendeerde voorstel van het college 
tot vaststelling van de programmabegroting 2021. De voorzitter constateert dat het 
geamendeerde voorstel is aangenomen met 19 stemmen voor. 

10. Voorstel tot vaststelling van de wijzigingen van de begroting 2020.
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming conform het voorstel van burgemeester en 
wethouders.

11. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 19 november 2020.

De raad van de gemeente Laarbeek,
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